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PROTOKÓŁ nr LX/2023 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 6 września 2023 r. w godzinach 1500 – 1730 

w sali sesyjnej im. Józefa Gajewskiego nr 26  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1  

 

 

Obradom przewodniczył Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Radni obecni na sesji: 

1. Bogdan Bezdziecki  

2. Sylwester Cimochowski  

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De-Mezer 

5. Anna Maria Gawlińska 

6. Krystyna Gwiazdowska 

7. Jacek Juszkiewicz 

8. Mariola Brygida Karpińska  

9. Kamil Klimek 

10. Karol Korneluk 

11. Jarosław Józef Kowalewski 

12. Stanisław Kulikowski  

13. Kamil Lauryn 

14. Jacek Niedźwiedzki 

15. Adam Ołowniuk 

16. Wojciech Pająk  

17. Zdzisław Przełomiec 

18. Jacek Roszkowski 

19. Anna Ruszewska 

20. Jarosław Schabieński   

21. Andrzej Turowski 

22. Łukasz Wojno 

23. Marek Lech Zborowski-Weychman 

 

– Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, naczelnicy niektórych wydziałów 

Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, prezesi i dyrektorzy niektórych jednostek 

organizacyjnych.  

– Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 4 do protokołu. 
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył LX sesję Rady Miejskiej  

w Suwałkach, jednocześnie informując, że sesja została zwołana na wniosek Prezydenta 

Miasta Suwałk – wniosek stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Następnie dodał, że obrady Rady Miejskiej realizowane były w sposób stacjonarny w 

Urzędzie Miejskim. Dodał, że w sali obrad znajdowały się osoby związane z zapewnieniem 

sprawnego przebiegu sesji, radni Rady Miejskiej oraz Panowie Prezydenci. Podkreślił, że 

pozostałe osoby zaproszone do uczestnictwa z uwagi na realizowaną tematykę obrad 

otrzymały link do zalogowania. Dodał również, że sesja jest transmitowana on-line, a więc 

obserwacja ze strony środków masowego przekazu i mieszkańców Miasta była zapewniona.  

 

Zdzisław Przełomiec powitał przybyłe osoby, których udział w obradach jest wymagalny: 

Czesława Renkiewicza – Prezydenta Miasta Suwałk, Romana Rynkowskiego – Zastępcę 

Prezydenta Miasta, Grzegorza Krysę – Zastępcę Prezydenta Miasta, Annę Cyran – Skarbnik 

Miasta Suwałk oraz Mariusza Klimczyka – Sekretarza Miasta. Powitał również Mieczysława 

Baszko – Posła na Sejm RP. 

Powitał również przedstawicieli prasy, radia i telewizji oraz internautów.  

 

Następnie powitał radnych Rady Miejskiej w Suwałkach i stwierdził, że na 23 radnych 

ustawowego składu Rady w obradach bierze udział 23 radnych, w związku z powyższym 

istniało wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że porządek obrad został 

radnym podany przy zawiadomieniu o zwołaniu sesji.  

Radni nie zgłosili uwag, wobec czego przyjęty został następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu nr LIX/2023 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 26 lipca 2023 

r. 

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 26 lipca 2023 roku.  

5. Wnioski i oświadczenia radnych. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2023-2041. 

7. Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

8. Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 
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Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr LIX/2023 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 26 lipca 

2023 roku. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że zgodnie z § 46 

Statutu Miasta Suwałk protokół obrad z LIX/2023 sesji został sporządzony i wyłożony  

do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia 

do protokołu nie później niż w dniu roboczym poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na 

której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 5 września 2023 r.  

 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień,  

wobec powyższego protokół nr LIX/2023 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  

26 lipca 2023 r., został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 26 lipca 2023 roku.  

– Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że powyższą 

Informację wszyscy radni otrzymali w materiałach na sesję Rady Miejskiej. 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk  

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 26 lipca 2023 roku, została 

przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 5 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Mariola Brygida Karpińska poprosiła o większy nadzór nad Bikeparkiem, wykonywanie 

regularnych przeglądów i włączanie oświetlenia po zmroku, również z okresie zimowym.  

 

Sylwester Cimochowski zwrócił się z prośbą przyjrzenie się zarządzeniom Prezydenta 

Miasta odnośnie stawek za wynajem obiektów sportowych. Jak podkreślił dopatrzył się 

dużych dysproporcji w tym zakresie. Podał przykłady cen za wynajem boiska oraz np. hali 

OSiR i podkreślił, że jeśli te ceny zostaną utrzymane na poziomie określonym w 

zarządzeniach, to nikt z tych obiektów nie będzie korzystał.  

Następnie zapytał czy będzie można korzystać z boisk w zimie przy temperaturze -5 stopni.  

 

Kamil Lauryn zapytał, kiedy w mieście powstanie przejście interaktywne. Przypomniał, że 

kiedy kilka miesięcy temu pytał o to, usłyszał, że takie przejście w mieście powstanie.  

Następnie zwrócił uwagę na temat boisk przyszkolnych. Jak powiedział, boiska nie są 
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oświetlone po zmroku, młodzież gra po ciemku. Podkreślił, że wiele boisk zostało 

wybudowanych dzięki dotacjom i powinny być one ogólnodostępne i darmowe.  

 

Tadeusz Czerwiecki powiedział, że przy ulicy Franciszkańskiej i Szpitalnej dobiega końca 

budowa ronda. Zaproponował, aby było to rondo imienia „Bitwy Niemeńskiej”. Uzasadnił 

pokrótce taki wybór.  

 

Zbigniew Roman De-Mezer wspomniał o wieloletnim planie budowy dróg lokalnych. 

Zapytał, które z dróg zawartych w programie mają szansę na realizację, do których projektów 

udało się złożyć wnioski o dofinansowanie, w których projektach jest szansa na otrzymanie 

dotacji. Poprosił o informację na ten temat. Podziękował przy okazji za ustawienie ławek przy 

Placu Piłsudskiego.  

 

Jarosław Józef Kowalewski podziękował wszystkim, którzy przyczynili się do tego, że 

będzie realizowana inwestycja przy ul. Jagiełły, czyli budowa chodnika, o co jeszcze w 

poprzedniej kadencji zabiegali radni.  

Następnie powiedział, że zgłosili się do niego mieszkańcy ul. Traktorzystów w sprawie terenu 

określanego jako teren parkowy. Jeden z mieszkańców zgłasza, że podczas wichur z drzew 

leci bardzo dużo gałęzi i stwarza to niebezpieczeństwo. Zapytał czy można dokonać 

ekspertyzy czy któreś z tych drzew zagraża i jeżeli tak to to drzewo usunąć. Dodał również, 

że może warto w tym miejscu wykonać nasadzenia. 

 

Jacek Roszkowski zapytał czy Miasto wspiera młodzież z sekcji modelarstwa OSiR podczas 

wyjazdów na zawody. Jak powiedział, młodzież ta odnosi sukcesy np. na modelarskich 

mistrzostwach Europy juniorów, skąd wróciła z medalami.  

Następnie zapytał, dlaczego został odwołany koncert organizowany przez Suwalski Ośrodek 

Kultury, który miał się odbyć 17 września.  

 

Marek Zborowski-Weychman zapytał o postęp prac związanych z budową pomnika 

Aleksandry Piłsudskiej i czy w grudniu będzie możliwe jego odsłonięcie tak, jak to było 

planowane.  

Następnie zapytał, jak wygląda sytuacja z uczniami z Ukrainy w suwalskich szkołach. Chciał 

również wiedzieć czy w przyszłym roku szkolnym nauczyciele szkół ponadpodstawowych nie 

muszą się martwić zwolnieniami ze względu na małą liczbę uczniów w klasach ósmych.  

 

Kamil Klimek zwrócił uwagę na niski poziom Czarnej Hańczy oraz to, że rzeka zarasta. 

Przypomniał, że Miasto miało w tym zakresie podpisane porozumienie z Wodami Polskimi, 

które już wygasło a w związku z tym zapytał czy jest nowe porozumienie, które reguluje 

kwestie związane z porządkowaniem rzeki i czy obejmuje ono również koryto rzeki.  

Następnie zwrócił uwagę na to, aby jesienią odpowiednie służby dokonały przeglądu miejsc, 

które są tym przeglądem obejmowane wiosną pod względem porządku.  

Kolejno powiedział o złym stanie parkingu przy ul. Nowomiejskiej. Poprosił, aby w planach 

inwestycyjnych wziąć pod uwagę ten obszar, który mógłby być wyremontowany przez 

Zarząd Dróg i Zieleni.   
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Bogdan Bezdziecki odniósł się do uchwały intencyjnej dotyczącej sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego okolic ul. Wigierskiej. Poprosił, aby rozważyć 

możliwość zorganizowania spotkań z mieszkańcami jeszcze przed przystąpieniem do 

procedury planistycznej. Jak powiedział, być może dzięki temu udałoby się wypracować jakiś 

konsensus z mieszkańcami, bo temat jest kontrowersyjny i wzbudza duże zainteresowanie.  

Następnie powiedział, że doszły do niego sygnały, że nastąpił problem z lądowaniem 

samolotu Lotniczego Pogotowia Ratunkowego. Jak powiedział, z informacji uzyskanych od 

ZDiZ wynika, że miało to związek z międzytankowaniem. Zapytał, na jakim etapie jest 

budowa/odbiory stacji tankowania. 

 

Wojciech Pająk nawiązał do wypowiedzi przedmówcy. Jak powiedział, w jego opinii 

konieczne jest zorganizowanie spotkania z udziałem inwestorów i mieszkańców ul. 

Wigierskiej. Jak powiedział być może udałoby się uzgodnić jakiś kompromis między tymi 

dwiema stronami.  

Następnie zapytał o rolę Prezydenta Miasta w organizację imprez TVP. Jak powiedział chodzi 

o koncert organizowany 17 września „Razem dla bezpiecznych granic”. Jak podkreślił ma 

wątpliwości czy taka impreza transmitowana w telewizji publicznej przyniesie Suwałkom 

korzyść, bo według niego taka impreza nie będzie reklamą miasta, jako miejsca bezpiecznego. 

Zapytał czy Prezydent ma jakiś wpływ na to czy ta impreza musi odbywać się w Suwałkach.  

Następnie zapytał czy w budżecie nie można znaleźć pieniędzy na środki higieniczne dla 

przedszkoli tak, aby nie musieli tego kupować rodzice.   

 

Zdzisław Przełomiec zapytał o drogę ekspresową S8 na odcinku z Białegostoku przez 

Augustów do Raczek i w konsekwencji do Suwałk. Jak powiedział, droga ta została wpisana 

w program rządowy dróg krajowych do roku 2030 z perspektywą do roku 2033. Przypomniał, 

że działań w tym zakresie było bardzo wiele i włączało się w to wiele osób i samorządów, 

również suwalski. Zapytał, jakie decyzje musza zapaść, by doprowadzić w konsekwencji do 

budowy tej drogi. Poprosił o przekazywanie komunikatów w tej sprawie na bieżąco.  

 

Mieczysław Baszko – Poseł na Sejm RP powiedział, że w temacie drogi S8 wszyscy dołożyli 

swoją cegiełkę. Wspomniał o podlaskim zespole parlamentarnym, który składa się z posłów i 

senatorów. Jak zaznaczył to podczas spotkań tego zespołu poruszono m.in. temat dróg, w tym 

S8. Wspomniał, że przekonywał o tym, że jedyną drogą krajową, która oddziaływuje na 

województwo podlaskie w sensie społeczno-gospodarczym i geopolitycznym to Via Carpatia, 

do której należy dołączać pozostałe drogi. Jak podkreślił, taki kierunek został obrany.  

Następnie podkreślił, że bardzo ważne jest to, aby rozmawiać o regionie i jego rozwoju 

jednym głosem ponad podziałami.   

Wspomniał również, że bardzo cieszy nowa infrastruktura sportowa w mieście oraz sukcesy 

klubów sportowych.   

Odniósł się również do interpelacji radnego Tadeusza Czerwieckiego w sprawie nazwania 

ronda imieniem „Bitwy Niemeńskiej”. Jak powiedział, bitwa ta była bardzo ważnym 

wydarzeniem dla losów Polski i warto to w jakiś sposób zaznaczyć. 
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Ad pkt. 6 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2023-2041. 

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta Suwałk przedstawiła wniosek o podjęcie uchwały – wniosek 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LX/795/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 6 września 2023 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  

Miasta Suwałki na lata 2023-2041. 

– stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 7 

Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odniósł się do sprawy Bikeparku zgłoszonej 

przez radną Mariolę Brygidę Karpińską. Przyznał, że po gwałtownych opadach deszczu, 

ziemia nie jest jeszcze odpowiednio zwięzła, jednak cały czas trwają prace nad poprawianiem 

skarp. Dodał, że teren nadzoruje Ośrodek Sportu i Rekreacji a w najbliższym czasie 

zainstalowany zostanie tam monitoring miejski. Jeśli chodzi o oświetlenie tego miejsca po 

zmroku, powiedział, że w ramach oszczędności te miejsca były wygaszane o konkretnej 

godzinie, jednak teraz, kiedy ceny energii elektrycznej się ustabilizowały, według niego 

oświetlenie powinno być włączone dłużej.   

Następnie Prezydent Miasta odniósł się do wypowiedzi radnego Sylwestra Cimochowskiego 

dotyczącej kosztów wynajmu obiektów sportowych. Jak powiedział, sprawa wymaga 

przeanalizowania, bo rzeczywiście te dysproporcje w cenniku są widoczne. Podkreślił, że 

może zmienić zarządzenie w tej sprawie, ponieważ należy te ceny unormować. Miasto nie 

chce zarabiać na obiektach sportowych a jedynie, aby korzystający pokryli koszty. 

W temacie aktywnych przejść dla pieszych, o który pytał radny Kamil Lauryn powiedział, że 

opór do wprowadzenia takiego rozwiązania jest w Zarządzie Dróg i Zieleni. Dodał, że Miasto 

pozyskało środki na poprawę bezpieczeństwa pieszych użytkowników ruchu. Zachęcił 

radnego do rozmów na ten temat z dyrektorem ZDiZ Tomaszem Drejerem oraz zapewnił, że 
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również podniesie ten temat. Wyjaśnienia wymaga sprawa czy na takie przejścia można 

uzyskać dofinasowanie czy też nie. 

Jeśli chodzi o sprawę wynajmu boisk przyszkolnych Prezydent powiedział, że jest przyjęte, że 

jeśli ktoś chce, aby murawa była podgrzewana czy uruchomione zostało nocne oświetlenie, 

musi za to zapłacić. Raz jeszcze podkreślił, że cennik wymaga korekty i zostanie ona 

wprowadzona.  

Następnie Czesław Renkiewicz odniósł się do kwestii poruszonej przez radnego Tadeusza 

Czerwieckiego. Jak powiedział, wniosek jest słuszny i nic nie stoi na przeszkodzie, aby 

przygotować projekt uchwały w sprawie nadania rondu imienia „Bitwy Niemeńskiej”.  

Kolejno odpowiedział na pytanie zadane przez radnego Zbigniewa De-Mezera odnośnie 

budowy dróg lokalnych. Jak powiedział, radni otrzymali „Program budowy nawierzchni ulic 

lokalnych w Suwałkach w latach 2024 - 2027 i po 2027", z prośbą o zapoznanie się z nim i 

zgłaszanie ewentualnych uwag. Podkreślił przy tym, że realizacja tego planu będzie 

uzależniona od pozyskiwanych środków finansowych. Następnie przedstawił, na jakim etapie 

jest realizacja poszczególnych projektów drogowych z uwzględnieniem składanych 

wniosków o dofinansowanie.  

Następnie Prezydent Miasta odniósł się do wypowiedzi radnego Jarosława Józefa 

Kowalewskiego dotyczącej ul. Jagiełły. Jak powiedział zapowiadał, że chodniki zostaną 

wykonane i tak też się stanie. Jeśli chodzi o skwer przy ul. Traktorzystów zapewnił, że służby 

przyjrzą się sprawie ewentualnego zagrożenia ze strony rosnących tam drzew. Jeśli chodzi o 

nasadzenia w tym miejscu, trzeba sprawę zgłaszać do ZDiZ, który się tym zajmuje.  

W sprawie zgłoszonej przez radnego Jacka Roszkowskiego dotyczącej docenienia osiągnięć 

sportowców w modelarstwie Prezydent powiedział, że Miasto docenia osiągnięcia zarówno 

sportowców, jak i uczniów a zostanie to podkreślone wkrótce poprzez wręczenie stypendiów i 

nagród dla uczniów, którzy osiągają sukcesy w nauce i w sporcie.  

Następnie Czesław Renkiewicz odniósł się do pytania Marka Zborowskiego-Weychmana 

dotyczącego postępu prac przy budowie pomnika Aleksandry Piłsudskiej. Jak powiedział, 

praktycznie dwa miesiące nic w tym zakresie się nie działo, więc doszło do spotkania w tej 

sprawie. Jak powiedział z rozmów wynika, że inwestorem nie będzie ani Związek 

Piłsudczyków ani Społeczny Komitet Budowy Pomnika A. Piłsudskiej, ale Fundacja Polska 

360. Będzie to podmiot załatwiający wszystkie formalności związane z budową pomnika. Jak 

podkreślił, żeby zadanie mogło być zrealizowane to trzeba spełnić określoną procedurę: 

poczynić uzgodnienia z zarządcą drogi, wydziałem architektury, uzyskać pozwolenie 

konserwatorskie a później od Miasta pozwolenie na budowę. Jak zaznaczył z tego co widzi, 

inwestor jest na wstępnym etapie tej procedury. Podkreślił, że otoczenie pomnika musi być 

również odpowiednie, aby Miasto nie musiało się wstydzić. Dodał, że Miasto oczekuje na 

projekt i przygotowuje treść porozumienia z inwestorem.  

Jeśli chodzi o temat uczniów z Ukrainy Czesław Renkiewicz powiedział, że jest ich o 50 

mniej niż w zeszłym roku. Natomiast w odniesieniu do ewentualnych zwolnień nauczycieli w 

szkołach ponadpodstawowych powiedział, że według niego takiej sytuacji nie będzie.  

Następnie wypowiedział się w kwestii poruszonej przez radnego Kamila Klimka dotyczącej 

konserwacji rzeki Czarnej Hańczy. Powiedział, że jest to zadanie ustawowe Spółki Wody 

Polskie a nie Miasta. Dodał, że w tym roku również otrzymał propozycję podpisania 

porozumienia, jednak pytanie, kto pokryje koszty realizacji tego przejętego zadania, bo Wody 
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Polskie nie chcą tego finansować. Zaznaczył, że ZDiZ dokonał przeglądu stanu koryta rzeki i 

zostanie skierowane pismo do Wód Polskich, aby zajęło się tym tematem. Przyznał, że rzeka 

zarasta i oczyszczenie jej wymaga pracy. Odnośnie pomysłu na zwoływanie narady jesiennej 

dotyczącej porządków w mieście powiedział, że sprawa jest jeszcze do przemyślenia. Z 

pewnością każdy zarządca musi dokonać przeglądu miejsc przed zimą.  

Jeśli chodzi o parking przy ul. Nowomiejskiej Czesław Renkiewicz powiedział, że należy 

przeanalizować czy ZDiZ jest w stanie wykonać ten remont we własnym zakresie.  

W temacie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu byłego browaru, o 

którym mówił radny Bogdan Bezdziecki oraz dyskusji, która toczy się wokół tego tematu 

Czesław Renkiewicz powiedział, że na spotkaniu z inwestorem prosił, aby porozmawiać ze 

służbami konserwatorskimi na ile będzie zgoda. Powiedział, że przysłowiowy kij w mrowisko 

został włożony, powstają społeczne komitety, wpływają wnioski do planu. Dodał, że Miasto 

poczeka jeszcze na rozwój sytuacji, deklarację inwestora odnośnie swoich planów. Podkreślił, 

że proces planistyczny będzie jeszcze bardziej uspołeczniony niż to jest obecnie, ponieważ 

zmieniło się w tym zakresie prawo.  

Odnośnie niemożliwości wylądowania na suwalskim lotnisku samolotu LPR, Czesław 

Renkiewicz powiedział, że nic nie wie o takim zdarzeniu. Dodał, że stacja paliwowa została 

wykonana przez firmę córkę Orlenu, która ma sieć stacji na lotniskach, jednak stacja nie ma 

jeszcze koncesji.  

Następnie odniósł się do wypowiedzi radnego Wojciecha Pająka odnośnie roli Prezydenta 

Miasta Suwałk w organizacji imprez TVP. Jak powiedział, Miasto zarządza publicznym 

terenem miejskim i jeżeli ktoś składa wniosek  w sprawie  organizacji pikników, zawodów, 

koncertu itp. to każdy może to zrobić. Zaznaczył, że nie będzie recenzentem i jednemu 

wydawał zgodę a innemu odmawiał, ponieważ bulwary są własnością publiczną.  

Zapowiedział, że 17 września będą miejskie obchody, jednak będzie również piknik militarny 

oraz koncert transmitowany przez TVP. Będzie pobrana opłata za udostepnienie terenu wg 

cennika.  

Następnie powiedział, że jeśli chodzi o wspieranie przedszkoli w artykuły higieniczne to 

zawsze rodzice współpracują z placówkami w tym zakresie i negatywne sygnały w tym 

temacie nigdy nie docierały. Dodał, że dzieci z Suwałk mają przedszkola darmowe, co jest 

rzadkością w Polsce.   

Na końcu Prezydent Miasta odniósł się do pytania przewodniczącego rady Zdzisława 

Przełomca odnośnie drogi S8. Jak powiedział Miasto nie jest inwestorem, więc nie czuje się 

kompetentny, aby udzielać odpowiedzi na zadane pytania. Inwestorem jest Generalna 

Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad. Zadaniem Miasta jest pilnowanie i wspieranie 

wszystkich, którym zależy na budowie tej drogi. Podziękował przy tym za zaangażowanie w 

walkę o budowę tej drogi. Pokrótce przypomniał historię starań o tę drogę.  

 

Ignacy Ołów – Dyrektor Suwalskiego Ośrodka Kultury wypowiedział się w kwestii 

rezygnacji z organizowania koncertu z okazji 10-lecia SOK. Powiedział, że kiedy w marcu 

powołał zespół ds. obchodów jubileuszu SOK to właśnie zespół zaproponował koncert 

konkretnych wykonawców, do czego nie był przekonany Dyrektor SOK. Członkowie zespołu 

byli przekonani, że takie wydarzenie się sprzeda, jednak okazało się, że pomimo dużej 

promocji wydarzenia, zainteresowanie jest znikome.    



9 
 

Dodał, że zainteresowanie koncertami nie jest duże. Odwołano też np. koncert Baranowski, ze 

względu na małą sprzedaż biletów. Podkreślił, że SOK nie musi zarabiać na koncertach, ale 

nie może też do nich dokładać. 

 

Mariola Brygida Karpińska odniosła się do wypowiedzi radnego Wojciecha Pająka w 

kwestii zagospodarowania terenu po byłym browarze.  

Jak powiedziała, z ludźmi, którzy protestują i mówią o swoich potrzebach należy 

porozmawiać, wyjaśnić sytuację, choć jak podkreślał Prezydent Miasta wszystko jest jeszcze 

w powijakach.  

Następnie poprosiła, aby rozmawiać zarówno z dużymi inwestorami, jak i małymi, z 

wszystkimi którzy chcą inwestować na terenie miasta. Wspomniała o inwestorze, który 

zakupił nieruchomość przy ul. Waryńskiego, gdzie są plany zmiany zagospodarowania i 

przesunięcia budynku.  

Na koniec powiedziała, że jeśli chodzi o koncert TVP to mieszkańcy chcą barć udział w 

takich wydarzeniach jak koncerty i tego typu imprezy i trzeba im to umożliwiać.  

 

Kamil Lauryn powiedział, że dwa miesiące temu usłyszał z mównicy, że na przejście 

interaktywne jest 100 tys. zł, natomiast dziś odpowiedź jest inna.  

Jeśli chodzi o obiekty sportowe powiedział, że w tej sprawie jest wiele zapytań, interpelacji 

itp. i część z nich jeszcze nie doczekała się odpowiedzi m.in. czy będzie można korzystać z 

boisk przy temperaturze poniżej -5 stopni. Zapytał też, dlaczego dzieci nie mają włączonego 

oświetlenia na boiskach przyszkolnych.  

Kolejno powiedział, że budynki typu Aquapark, Arena przynoszą straty i o tym każdy wie. 

Teraz pytanie, czy Miasto stać na budowę kolejnego budynku Mediateki, który również 

będzie przynosił straty. Podkreślił, że władze miasta mają dbać o mieszkańców i ich interesy a 

– jak powiedział – widać, że od tego się odchodzi.   

 

Wojciech Pająk powiedział, że chciałby uściślić pytanie dotyczące koncertu „Razem dla 

bezpiecznych granic”. Jak zaznaczył, chodziło mu o promocyjny aspekt takiej imprezy. 

Następnie powiedział, że za wcześnie zapadła decyzja o odwołaniu koncertu SOK, ponieważ 

młodzież mogła jeszcze kupić te bilety.  

 

Kamil Lauryn zadał pytanie Mieczysławowi Baszko – Posłowi Na Sejm RP odnośnie PKS 

Suwałki dlaczego cały oddział został zlikwidowany. Następnie wspomniał, że wiele razy 

władze miasta pisały do władz województwa o problemach związanych m.in. z Przesmykiem 

Suwalskim i tym, jak miasto traci z tego powodu inwestorów a w odpowiedzi można 

przeczytać, że nie jest planowana kolejna aktualizacja miast średnich tracących funkcje 

społeczno-gospodarcze.   

 

Mieczysław Baszko – Poseł na Sejm RP powiedział, że jeżeli chodzi o PKS to zna tę historię 

bardzo dobrze. Początkowo, jak wspomniał w 2012, 2013 roku były plany, aby PKS sprzedać, 

jednak on nie wyraził na to zgody.  

Dodał, że zwróciły się do niego związki zawodowe i poprosiły, aby został mediatorem, na co 

ostatecznie się zgodził. Kiedy został marszałkiem rozpoczął działania związane z 
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ograniczaniem kosztów związanych z utrzymaniem PKS poprzez likwidację niektórych 

stanowisk m.in. wiceprezesów, kierowników itp. Jak zaznaczył nakreślił wówczas plan, jak 

ma funkcjonować PKS, co zaakceptowały związki zawodowe.  

Podkreślił, że jeśli chodzi o rozwój Suwałk trzeba mówić jednym głosem.  

 

 

Ad pkt. 8 

Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej zapowiedział, że kolejna sesja jest 

planowana 27 września. Godzina zostanie jeszcze ustalona.  

 

Kończąc LX sesję Rady Miejskiej Zdzisław Przełomiec podziękował gościom, Prezydentom 

oraz radnym za uczestnictwo i aktywny udział.  

 

Na tym protokół zakończono.      

 

 

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Zdzisław Przełomiec 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Anna Przybycień 
 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


